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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

Az interpelláció címe: "Miért árusítja ki a kormány a termőföldjeinket, ivóvizünket és más 
természeti kincseinket az idegen akkumulátorgyártók és a külföldi profitérdek kiszolgálásáért
cserébe?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A kormány  azon  terve,  miszerint  akkumulátorgyártó  nagyhatalmat  kíván  csinálni  az  országból
súlyosan felelőtlen. Az idegen akkumulátorgyártók, mint például Debrecen esetében a kínai CATL,
idehozzák Magyarországra a  szennyezést,  de  a  megtermelt  profitot  kiviszik az  országból.  Csak
ennek a kínai gyárnak százmilliárdos támogatást adnak, közpénzből.

Palkovics László még miniszterként vallott őszintén az akkumulátorgyártás negatív oldaláról egy
konferencián, ahol úgy fogalmazott, hogy „minden, de nem környezetbarát és nem energiabarát”.
Ugyanebben az előadásában mondta el azt az információt is, miszerint a debreceni gyár vízigénye
napi 40 ezer köbméter lesz, valamint akkora lesz az energiaigénye, amelyet egy paksi blokk tud
biztosítani.

Jól  látható  tehát,  hogy  a  legsúlyosabb  probléma  ezekkel  az  üzemekkel,  hogy  óriási  víz-  és
energiaigénnyel rendelkeznek. A kormány egy egész Európát sújtó energiaválság és a sajnálatos
módon hazánkat is súlyosan érintő vízválság mellett kívánja a legfontosabb természeti kincseinket
feláldozni az idegen profitérdekekért cserébe. De nem szabad elfeledkeznünk arról sem, hogy a
gyárak esetében jelentős a környezeti kockázat, a zajterhelés, valamint az üzemek környezetében
brutálisan megnövekszik a teherforgalom mértéke.

Az elmúlt évek példái, gondolhatunk itt elsőként a gödi Samsung gyár ügyére, elkeserítő példával
szolgálnak számunkra. Azt láthatjuk, hogy ha baj történik, akkor a kormány nem az emberek, nem a
helyi lakosság, hanem az idegen gyártók oldalára áll, őket védi minden lehetséges eszközzel. Nem
meglepő, hogy minden esetben, amikor egy újabb tervezett üzem létesítését jelentik be, a helyi



lakosok azonnal tiltakozásba kezdenek, hiszen tudják, hogy ha megépülnek ezek az üzemek, azt
követően nem számíthatnak a kormány segítségére.

Van már éppen elég akkumulátorgyár az országban. Látható, hogy a kormány, amikor a külföldi
profitérdek kiszolgálásáról van szó, nem ismer mértéket. Magyarországra irreális mértékben hívják
ezeket  az  idegen  gyártókat,  közben  lemondanak  a  lakosság  érdekeinek,  az  értékes  termőföld,
valamint a legértékesebb természeti kincsünk, a tiszta és egészséges ivóvíz védelméről.

Mikor  kérdezik  meg  végre  az  érintett  lakosokat  arról,  hogy  akarnak-e  akkumulátorgyárakat  a
településeikre?

Pontosan mekkora a meglévő és tervezett gyárak energia- és vízigénye és miből biztosítják ezt?
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